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Pasohlávky v obrazech
Už jsme si asi zvykli, že zima v naší oblasti je většinou bez sněhu a také bez vět-

ších mrazů. Letos však překvapila. Co se týče sněhu, toho jsme se ani po Novém 
roce nedočkali, zato mrazů ano. A to tak, že po letech dokonce zamrzla i Dyje 
a dalo se po ní zase bruslit. To vše se událo v lednu. V únoru však bylo vše jinak 
a k nám dorazilo jaro. Teploty byly v našem regionu dokonce nejvyšší za posled-
ních sto let. Zejména zahrádkáři mohli být potěšeni a  už plánovat co kam 
na zahrádce vysadí, ale začátek března opět překvapil a do celé republiky dora-
zily opět nízké teploty a zejména silný a studený vítr. Těšme se, že i tento nečas 
brzy přejde a všechno kolem nás se brzy zazelená.
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Informace z obce
Poplatky

Poplatek za  komunální odpad je splatný do  30.  dub-
na 2024. Výši poplatku zjistíte po přihlášení do MESOH sys-
tému, nebo vám ji sdělí na obecním úřadě. Odpady lze pla-
tit ve  dvou splátkách, a  to 50  % částky do  30.  dubna  2024 
a zbývajících 50 % do 31. října 2024.

Obec Pasohlávky poskytne pro rok 2024 občanům 
s  trvalým pobytem v  obci v  rozhodném období, 
tj.  k  1.  3.  2024, mimořádnou slevu z  poplatkové povin-
nosti za svoz a likvidaci odpadu. Tzn., že po odečtení sle-
vy v systému MESOH dle vytříděného odpadu Vám bude 
navíc z  poplatkové povinnosti odečtena částka ve  výši 
dalších 200 Kč na  poplatníka, jako dar obce. Dar se 
poskytuje v  souvislosti s  pořádáním akce Super Rally 
Harley Davidson Europe 2024 v Kempu Merkur ve dnech 
15. 5.–19. 5. 2024, jako kompenzace za narušení pohody 
bydlení z důvodu zvýšeného hluku, vibrací, otřesů, pro-
dukce odpadů a podobných rušivých elementů.

Poplatek za psa je splatný do 28. března 2024.
Poplatek za  stočné je možné uhradit od  17.  dubna 

do 30. dubna 2024.
 

Výzva:
Vyzýváme občany, aby nevhazovali vlhčené 
ubrousky aj. (odličovací tampony, hadry…) 
do záchodových mís a  výlevek odpadu, 
neboť dochází k ucpání čerpadel a zanášení 
přečerpávacích stanic. Tím vznikají větší 
náklady na údržbu čerpadel.

Co nového v obci
Ještě v loňském roce byla realizována první etapa instalace 

veřejného osvětlení u mušovských sklepů, která vyšla na bez-
mála milion dvě stě tisíc korun. Na tu v letošním roce naváza-
la druhá etapa, kdy byly lampy nainstalovány od odpočívky 
u  mostku až po lesík u  vstupu do Kempu Merkur za cenu 
1.037.289 Kč. Lampy u  sklepů jsou již v  provozu, ty podél 
cyklostezky budou svítit během několika dní. Byla také poří-
zena zcela nová lávka u  fotbalového hřiště mezi domy 
Jedounků a Strouhalů, a to za asi sedmdesát tisíc korun.

Největší investicí obce po dobu několika následujících 
let je demolice a výstavba nových bungalovů v Kempu Mer-
kur. Demolice probíhala od prosince do února a obec za ni 
zaplatila cca 6.200.000 Kč včetně DPH. Nyní se připravuje 
staveniště, aby mohla být okamžitě zahájena výstavba 
nových bungalovů, která by měla být dokončena v  lednu 
2026. Výstavba bungalovů byla vysoutěžena za částku nece-
lých devadesáti čtyř milionů korun bez DPH.

Z jednání zastupitelstva obce
V  úterý devatenáctého prosince proběhlo poslední jednání 

zastupitelstva obce v roce 2023. Během více než čtyřhodinového 
jednání zastupitelé projednali celkem pětadvacet bodů progra-
mu. Opakovaně projednali zpětvzetí pozemků v části Pasohláv-
ky  – východ kvůli nedodržení podmínek při nákupu těchto 
pozemků. Celkem se jednalo o tři parcely. Jedna byla vrácena 

do majetku obce, další dvě zůstaly svým majitelům se sankce-
mi  – původní kupní cena byla navýšena o  500 Kč/m2 a  každý 
majitel obci zaplatí pokutu ve výši sto tisíc korun. Po dlouhé dis-
kuzi byl také schválen rozpočet obce na rok 2024. Plánované pří-
jmy 65.837.300 Kč, plánované výdaje 85.398.400 Kč, financování 
19.561.100 Kč (finanční přebytky obce z minulých let). Mezi nej-
větší investice obce patří výstavba bungalovů v Kempu Merkur, 
dále zklidnění dopravy v obci formou úsekového měření v ceně 
dvou a  půl milionu korun, oprava dalšího úseku cyklostezky 
za cca milion korun a také první část z projektu na rekonstrukci 
čistírny odpadních vod, která byla vysoutěžena za cca pět milio-
nů korun. Dále zastupitelé schválili poskytnutí finančního daru 
ve výši pětadvacet tisíc korun Základní a Mateřské škole Pohoře-
lice k  zajištění provozu ledového kluziště ve  školním dvoře 
základní školy v Pohořelicích, to mělo sloužit jak žákům, tak širo-
ké veřejnosti. ZŠ a MŠ Pohořelice schválili i poskytnutí finanční-
ho příspěvku na  provoz ZŠ a  MŠ v  Pasohlávkách ve  výši 
1.127.500 Kč a také poskytnutí finančního daru ve výši 325.000 Kč 
na  pořízení elektroniky pro potřeby výukové činnosti žáků 
a pedagogů. Zastupitelstvo také schválilo ceník stočného pro rok 
2024 ve výši 31,25 Kč/m3 bez DPH, tj. 35 Kč/m3 včetně 12 % DPH. 
Schválili i zrušení několika obecně závazných vyhlášek z důvodu 
jejich neúčinnosti a  neaktuálnosti, několik vyhlášek naopak 
aktualizovali a schválili jejich nové znění dle metodiky minister-
stva vnitra. Například se zvýšil poplatek ze psů na dvě stě korun, 
u  osob starších pětašedesáti let zůstal poplatek na  stokoruně. 
Zvýšil se i poplatek z pobytu, a to z dvaceti koruna na třicet korun.

V úterý sedmadvacátého února se konalo první zasedání 
zastupitelstva v novém roce, kde zastupitelé během více než 
pětihodinového jednání projednali celkem deset bodů. Byl 
například schválen prodej obecního pozemku – ostatní plo-
cha o výměře 82 m2 za cenu 500 Kč/m2, který měli kupující 
občané v dlouholetém nájmu. Byl také vyhodnocen Bytový 
fond obce Pasohlávky, ze kterého v  minulém roce čerpali 
dva občané, a to na rekonstrukci bytového fondu a na zříze-
ní ekologického vytápění, v celkové výši 203.249 Kč. Starost-
ka také informovala přítomné zastupitele i  občany o  tom, 
kde a za jakých podmínek jsou uloženy volné finanční pro-
středky obce. Jedná se o sto deset milionů korun, které jsou 
uloženy následovně: třicet milionů korun je u  Komerční 
banky, třicet milionů korun je u  ČSOB a  padesát milionů 
korun je v Investičním fondu Czech Real Estate Investment 
Found. Zastupitelé také schválili poskytnutí finanční dotace 
z rozpočtu obce, a to následovně:
• TJ Zetor Pasohlávky 200.000 Kč
• Sbor dobrovolných hasičů Pasohlávky 50.000 Kč
• ZO Českého zahrádkářského svazu Pasohlávky 80.000 Kč
• Myslivecký spolek Pasohlávky 90.000 Kč
• ZO Českého svazu žen Pasohlávky 53.000 Kč
• ZO Českého svazu žen – Chasa (Anenské hody) 80.000 Kč
• Římskokatolická farnost Pasohlávky 15.000 Kč
Zastupitelé také schválili navýšení odměn za výkon funkcí neu-
volněných členů zastupitelstva, a to na základě novely zákona. 
Od prvního března 2024 se výše odměn stanovila následovně:
• Člen rady ...................................................................... 7.774 Kč
• Předseda výboru/komise .......................................... 3.972 Kč
• Člen výboru/komise ................................................... 3.296 Kč
• Člen zastupitelstva bez dalších funkcí ..................... 1.986 Kč

Podrobné podklady zastupitelstva jsou k  nahlédnutí 
na Obecním úřadě v Pasohlávkách.  

              Simona Jelénková
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Základní kámen Sanatoria Pálava Poklepán. 
Pacientům se sanatorium otevře za dva roky

Symbolické poklepání na  základní kámen Sanatoria 
Pálava odstartovalo stavební maratón. Ten bude finišovat 
na přelomu roku 2025/2026. Na jaře roku 2026 by pak mělo 
sanatorium přivítat první pacienty. Slavnostního poklepu 
se v pondělí 4. března 2024 zúčastnili představitelé Jihomo-
ravského kraje, Vlády ČR a Parlamentu společně se zástupci 
sdružení zhotovitelů.

Sanatorium Pálava představuje milník v rozvoji zdravot-
nické infrastruktury v  kraji. Zajistí chybějící následnou 
léčebně rehabilitační péči o  pacienty po  těžkých a  kritic-
kých stavech v  oborech neurologie, neurochirurgie, trau-
matologie a ortopedie.

„Jedná se o největší zdravotnickou akci v Jihomoravském 
kraji, která se chystala dlouhé roky. Podobné rehabilitační 
zařízení po traumatických stavech a těžkých úrazech dneska 
na  celé Moravě není. Unikátní Sanatorium Pálava se tak 
zařadí společně s ústavy v Kladrubech a Hrabyni, kde jsou 
kapacity plně vytíženy, do  sítě odborných rehabilitačních 
ústavů v  České republice,“ řekl hejtman Jihomoravského 
kraje Jan Grolich.

„Sanatorium Pálava je jednou z nejrozsáhlejších investic 
do  infrastruktury a  do  kvality života v  kraji za  několik let. 
Celkové výdaje na  projekt se pohybují kolem 784 milionů 
korun. Z toho 289 milionů korun představují prostředky EU 
z Národního plánu obnovy, který naše vláda upravila tak, 
abychom mohli podpořit projekty, které budou skutečně 
sloužit občanům. Plánovanou lázeňskou zónu v budoucnu 
doplní také výstavba bydlení a řada dalších investic. Oblast 
kolem Pasohlávek se díky tomu podstatně promění. Jde 
o důležitý a užitečný projekt pro rozvoj celého regionu,“ uvedl 
premiér Petr Fiala. Financování výstavby okomentoval 
i náměstek hejtmana Jan Zámečník: „Cenu Sanatoria Pála‑
va se nám podařilo vysoutěžit o dvě stě milionů korun levně‑
ji, než jsme měli v plánu. Těší nás, že kraj uspěl i  s žádostí 
o dotaci z Národního plánu obnovy, kdy z celkové ceny ušet‑
říme dalších 289 milionů korun, tedy třetinu. Děkuji všem 
předchůdcům, kteří se během šestnácti let na přípravě tohoto 
unikátního projektu podíleli.“

„Toto zařízení pomůže dále rozvíjet síť poskytovatelů 
následné rehabilitační péče. Místní přírodní léčivé zdroje ter‑
mální sirné vody budou unikátním doplňkem, který umocní 
jedinečnost připravovaného projektu. Zdravotní přínosy pro 
budoucí pacienty budou nesporné. Tyto sirné vody, tak typic‑
ké pro jižní Moravu, mají totiž blahodárný vliv při rehabili‑
taci pohybového aparátu. V regionu takové zařízení dosud 
chybí a jsem rád, že toto společně změníme,“ doplnil ministr 
zdravotnictví Vlastimil Válek.

„V  Sanatoriu Pálava bude zajištěna přímo navazující 
rehabilitační péče na akutní péči fakultních nemocnic v Brně, 
krajských nemocnic a akutní neurorehabilitační péči. Myslí‑
me i na patřičný odborný personál, proto jsme podpořili ote‑
vření speciálního dvouletého neurorehabilitačního kurzu 
na  Lékařské fakultě Masarykovy univerzity, který funguje 
od ledna,“ vylíčil radní pro zdravotnictví Karel Podzimek.

Zdravotnické zařízení bude mít kapacitu 214 osob. 
Léčebně rehabilitačních pokojů bude osmdesát, z toho čty-
ři pokoje pro imobilní. Lázeňských pokojů pro samoplátce 
pak bude osmadvacet, z  toho jsou dva apartmány a  dva 
pokoje pro imobilní klienty. Ve  dvou podzemních podla-
žích se budou nacházet jednak provozy s  procedurami  – 
bazény a  balneo terapie, jednak šatny, sklady, gastro 
přípravny a  technické zázemí. Vyšetřovny a  příjmové 
ambulance na  pacienty čekají hned v  přízemí, kde nebu-
dou chybět také rehabilitace, masáže, tělocvičny, ale také 
recepce, kavárna nebo jídelny. V dalších třech nadzemních 
patrech budou například lůžková oddělení, zasedací míst-
nost, administrativní kanceláře nebo kaple.

„Stavební firma začala s přípravou staveniště loni v prosinci, 
v  polovině ledna byly zahájeny výkopové práce. Potřebnou 
zeminu se už podařilo odvézt, teď probíhá vrtání pilot. Pracuje 
se na  projektové dokumentaci, protože tato investiční akce je 
řešena metodou Design & Build. Připraveno je zhruba 30  % 
realizační projektové dokumentace, její dokončení odhadujeme 
během léta,“ vylíčil radní pro investice Vladimír Šmerda.

„Zvolený přístup Design & Build nám umožňuje současně 
s přípravou projektové dokumentace provádět stavební prá‑
ce. Aktuálně pracujeme na založení stavby, což představuje 
vyvrtání celkem 75 pilot o  průměrech od  60 do  90 cm 
a  hloubce až 24 metrů. Do  poloviny roku 2024 dokončíme 
základovou desku, stěny a  strop na  úrovni 2. podzemního 
podlaží, základovou desku a část svislých konstrukcí 1. pod‑
zemního podlaží,“ přiblížil průběh prací Zdeněk Pokorný, 
předseda představenstva VCES,  a.  s. „Společně s  naším 
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Ze společenského života

partnerem ve  sdružení, společností SPIE Stangl Technik, 
vedle projektové dokumentace připravujeme BIM model 
stavby, který bude dokončen v  listopadu letošního roku. 
K  udržitelnosti provozu nového sanatoria přispějí fotovol‑
taické panely umístěné na  střeše budovy, tepelná čerpadla 
voda – vzduch a kogenerační jednotka,“ doplnil Pokorný.

Zprovozněním a  chodem Sanatoria Pálava je pověřena 
servisní organizace pro krajské nemocnice Jihomoravská 
zdravotní,  a.  s. „V  současnosti synchronizujeme detaily 

s  dodavatelem stavby, aby odpovídala potřebám pacientů 
i zaměstnanců moderního zdravotnického zařízení. Pracuje‑
me na zajištění personálu, má zde pracovat více jak 150 lidí. 
Řešíme i  pořízení kompletního vybavení a  samozřejmě 
zahájení plnohodnotného provozu sanatoria,“ shrnul Mar-
tin Pavlík, předseda představenstva.

Alena Knotková,
tisková mluvčí Jihomoravského kraje
(https://www.jmk.cz/content/29188)

Tři králové v ulicích obce
Tříkrálová sbírka je největší dobročinnou sbírkovou akcí v České republice. Tato starodávná lidová tradice byla obnovena 

v roce 2000, kdy poprvé v olomoucké arcidiecézi vyšli do ulic tři králové. Do sbírky se ročně zapojuje více než sedmdesát 
tisíc dobrovolníků, kteří dnes, stejně jako kdysi, šíří mezi lidmi Boží požehnání a poselství milosrdné lásky a prosí přitom 
o příspěvek pro lidi v nouzi. Pro koledníky i dárce představuje unikátní příležitost k tomu začít nový rok dobrým skutkem. 
(zdroj: trikralovasbirka.cz/o ‑sbirce/).

Také v naší vesnici probíhá Tříkrálová sbírka každý rok. V tom letošním připadla na neděli sedmého ledna, kdy do ulic 
vyšlo devatenáct dětí a devět dospělých, rozdělených do pěti skupinek. Počasí koledníkům příliš nepřálo, byla velká zima, 
foukal mrazivý vítr, a i sluníčko se schovalo za mraky. Přesto je radost, nadšení a dobrá nálada neopustily. Za svou ochotu 
byli odměněni nejen drobným občerstvením a vykoledovanými sladkostmi, ale i dobrým pocitem z toho, že se jim podařilo 
vykoledovat 35.415 Kč, tedy o více než osm tisíc korun více jak v loňském roce. Za to patří velký dík nejen dobrovolníkům, 
ale i všem občanům, kteří do sbírky přispěli. DĚKUJEME!

A kam přijdou vykoledované peníze:
• 65 % prostředků se vrací přímo k nám do oblasti naší Charity, která se stará o naše stařečky a potřebné
• 15 % vybraných peněz jde na velké projekty jihomoravské diecéze
• 10 % putuje do krizového fondu, odkud se peníze uvolňují při mimořádných událostech a na pomoc v zahraničí
• 5 % využije státní Charita
• 5 % tvoří zákonné režie sbírky
„Těší nás, že i navzdory dnešní nelehké době umíte otevřít svá srdce a přispět na pomoc těm, jejichž život není jednoduchý 

a jen těžko by jej bez pomoci zvládali,“ sdělila koordinátorka sbírky v naší obci Lenka Ferbyová.
Do sbírky lze přispívat celoročně, a to na stránkách www.trikralovasbirka.cz nebo přímo na účet sbírky 66008822/0800 s vari-

abilním symbolem 777.
Dobrovolní koledníci v naší obci:
Dospělí - Miroslava Mikulášková, Lenka Ferbyová, Dušan Ferby, Kateřina Ferbyová, Vojtěch Ferby, Sára Ferby, Renata 

Doleželová, Václav Eliáš, Marie Šnepfenbergová
Děti – Nikolas Křivánek, Milan Barnabáš Šnepfenberg, Martin Čopf, Miroslav Štrbka, Aneta Skalníková, Johana Krýslová, 

Michaela Galiová, Melissa Jedounková, Michaela Trojková, Ondřej Trojek, Viktorie Hryzláková, Adam Ferby, Tadeáš Ferby, 
Marek Sýkora, Tomáš Sýkora, Elena Kecková, Valentýna Kašpárková, Viktor Doležal a Daniel Zelenák

Simona Jelénková

Tradiční vepřové hody netradičně
Akce Vepřové hody, kterou pořádá Sbor dobrovolných hasičů 

Pasohlávky, se stala v naší obci už tradiční. Obvykle se koná v listo-
padovém termínu. První kulturní akci v novém roce pravidelně bývá 
Myslivecký ples, a  to už po  dobu několika desítek let. V  letošním 
roce je tomu jinak. Aby se kulturní kalendář v naší obci nestal ruti-
nou, rozhodli jsme se hody uspořádat v lednu, konkrétně v sobotu 
sedmadvacátého ledna. Listopadový termín však zůstává také.

Jitrnice, jelita, tlačenka, škvarky byli pro vás všechny nachystané 
od  půl jedenácté dopoledne a  bílá i  černá polévka, vařené maso, 
vepřové výpečky a pořádný zabíjačkový guláš bylo možné zakoupit 
a  ochutnat hodinu před polednem. Po  celou dobu jsme měli také 
teplý a poctivý svařák.

Počasí nám tradičně příliš nepřálo, a proto jsme se rozhodli, že 
příští Vepřové hody uspořádáme v kulturním domě a součástí bude 
i  živá muzika. Děkujeme všem těm, co nás podpořili a  pomohli 
nám Vepřové hody uspořádat.

Jaroslav Mandák
Starosta SDH Pasohlávky
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Fašankový průvod opět „řádil“ po obci
Měsíc únor bývá obvykle spojen s masopustem a vese-

lím, který k  němu neodmyslitelně patří. Ani naše vesnice 
nebyla výjimkou a  fašankové oslavy tu probíhaly v sobotu 
desátého února.

Masopustní průvod býval součástí této akce dlouhá léta. 
Tato tradice se po  letech přerušila a  pak se zase obnovila. 
V posledních letech však opět upadá, a proto letos pořadatelé 
vyzývali občany, aby se zapojili a přišli v maskách tuto tradici 
podpořit a přispět tak k jejímu zachování. Můžeme říct, že 
se výzva povedla a do průvodu se kromě dospělých zapojily 
i děti. Masky za doprovodu harmonikáře a veselého zpěvu 
pobíhaly po celé vesnici a zastavovaly se dům od domu, aby 
pozvaly občany na večerní zábavu. Dostávaly za to finanční 
příspěvek, ale i různé pečené a tekuté dobroty.

Na průvod navázala tradiční večerní zábava, kde hudební 
doprovod zajistil Zbyňa BAND. na zábavu přišli akci podpořit 
i  další „maskovaní“ občané a  při pochovávání basy bylo 
opravdu veselo. Všichni se bavili do brzkých ranních hodin.

Tímto děkujeme všem zúčastněným, kteří se zapojili, 
i kdyby jen tím, že nám otevřeli dveře, a doufejme, že tato 
tradice bude v naší obci pokračovat i nadále.

Miroslava Mikulášková
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Pochovávání basy
Nastala nám, milí, smutná hodina,
už nám naše milá basa umírá.
Umírá, umírá – kam duše půjde,
takovou prochlastanou Petr nepřijme.
Před námi tu ležíš jako kus dřeva,
ministrant říká … tak je ti třeba!
Kdybys nebyla pila,
byla bys ještě žila.
Však ona věděla, co seběhlo se během roku,
provázela nás na každém kroku.

Baso – 
… Jarkovi Bučkovi stala se veliká škoda,
čistil víno, špatně hadici zahákl
a mok mu proudem tekl po zemi jako voda.

… Dohlédni na pracovnici obecního úřadu.
S obecním rozhlasem je někdy pořádná sranda.
Po Vánocích hrála koledu
a zvala ke koupi vánočního kapra. 

… Dušanovi Ferbymu opatři nové žoky.
obilí k setí na pole vezl
a nechával za sebou veliké stopy. 

… Jiřce Chludilové stala se věc nemilá,
‑ občanku ztratila.
Když celý dům prohledala a novou na úřadě vyřídila,
do kabelky se podívala a občanka se na ni usmívala. 

… Jana Králíková – vzorná paní učitelka,
nástěnku poopravit chtěla!
Židle se jí podvrkla a pak už na výběr neměla,
sanitkou do nemocnice odjela.

… Paní Wächterová do Brodu po hrázi na kole se vydala.
Věc nemilá se jí stala,

nohavice do řetězu se namotala. 
Mladý rybář nelenil,
v rychlosti přiskočil
a velkému karambolu zabránil. 

… Na obecní hospůdce posezení s harmonikou bylo.
Všichni se dobře bavili, něco popili
a druhý den se z toho všichni poblili …

… Teď trochu zadrž dech, protože nezvykle vulgární budu,
opatruj naše štamgasty od Lasa, ať nenadřou si hubu.
… Pochval mladý hasičský oddíl, jeho výsledky musíš znát.
Mají na tom všichni podíl, tak se nemusíme požárů bát. 

… Lukáš Doležal do Broumova na výlet jel.
přes polské hranice zkrátit cestu si chtěl.
Rychlost trošku přepálil a policisty lapen byl. 
Výlet draze ho vyšel, o spoustu eur přišel. 

… Účastníkům vánočního zájezdu navigaci naděl.
Ve Vídni v metru se ztratili.
Ať příště nestane se zase malér
a oni, aby se šťastně vrátili. 

… Michal Ferby svoje dítko do školky vedl a pejska s sebou vzal.
Nebylo mu divné, že cestu nazpět sám absolvoval. 
Až síla FB mu jeho chybu připomněla,
chudinka pejsek už skoro omrzliny měla. 

… Maruška Fajmonová strašná je Kelišová.
‑ pardon, asi bych měla vážit slova.
Kamarádku tajně oknem sledovala
a pod nohy se nedívala.
o oje zakopla a koleno si skoro vyvrkla.

… Za všechny trampoty a způsobené škody se omlouváme.
Slibujeme, že už to neuděláme. 

 

Podpora Nová zelená úsporám Light
Rádi bychom Vás informovali o  možnosti podpory níz-

kopříjmových domácností a seniorů z programu Nová zelená 
úsporám Light. Jedná se o možnost zateplit rodinný dům či 
pořídit systém na ohřev vody pro výše uvedené osoby, a to 
s maximálním příspěvek až 240 000,00 Kč.

Místní akční skupina (MAS) Podbrněnsko doposud pomoh-
la s dotací téměř 300 domácnostem, které tak v součtu získaly 
více než 22 000 000,00 Kč na  realizaci opatření vedoucích 
ke snížení tepelných ztrát v domech, kde bydlí.

Výzva je stále otevřená a  je možné žádat o  podporu 
nových projektů.

Jako Místní akční skupina poskytujeme pomoc všem 
žadatelům zcela ZDARMA, a to následujícím způsobem:
• Osobní schůzka u žadatele v dotčené nemovitosti spoje-

ná s konzultací plánovaného zateplení, kompletní vysvět-
lení pravidel

• Schůzka v Kanceláři MAS Podbrněnsko, kde pomůžeme 
podat kompletně žádost (registrace do systému, komple-
tace povinných příloh, postupné společné vyplnění 

žádosti  atd., a  to včetně pomoci se založením identity 
občana)

• Konzultace k realizaci zateplení či systému ohřevu vody
• Osobní schůzka u příjemce po dokončené realizaci pro-

jektu, spojená s nafocením realizovaných míst, kontrolou 
splnění podmínek apod.

• Schůzka v  Kanceláři MAS Podbrněnsko, kde příjemci 
pomůžeme kompletně podat vypořádání projektu

Upozornění
Chtěli bychom upozornit na  nekalé praktiky některých 

společností nabízející fotovoltaické či fototermické systémy 
na ohřev vody. Velice často neposkytnou žadateli informaci, 
že mohou čerpat dotaci i na zateplení Rodinných domů. Dle 
pravidel je ovšem možné podat pouze 1 žádost na rodinný 
dům. Následně se na nás obrací žadatelé, že by navíc chtěli 
zmiňované zateplení. Což je velmi komplikovaný proces, 
který nemusí být vždy možný, případně zabere kolem 
2 měsíců.

MAS Podbrněnsko
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Stejně tak si některé společnosti nechají zaplatit admini-
straci a správu žádosti, i když Stání fond životního prostředí 
pověřil jednotlivé MAS či Energetické poradce (EKIS) 
k  poskytování těchto služeb úplně zdarma pro všechny 
žadatele.

Proto se na náš neváhejte obrátit. Rádi se s Vámi osobně 
setkáme a pomůžeme s čím bude možné.

Kontaktujte nás:  
NZUL@PODBRNENSKO.CZ, 702 282 365

Trhy s regionálními produkty v rámci Slavností města Pohořelice 15. 6. 2024
V roce 2024 se můžete těšit na Trhy s regionálními produk-

ty, které pořádá Místní akční skupina (MAS) Podbrněnsko 
v rámci Slavnostní města Pohořelice 2024 v sobotu 15. 6. 2024.

Napadá vás otázka, co jsou to Trhy s regionálními produk-
ty? Místní akční skupina Podbrněnsko, spolu s dalšími 5 akč-
ními skupinami okolo Brna vytvořila v roce 2021 regionální 
značku Brněnsko originální produkt, která sdružuje poctivé 
producenty ze zázemí moravské metropole. Cílem je pod-
pora těchto producentů a  jejich výrobků, propagace, spo-
lečné síťování a  další pomoc certifikovaným výrobcům 
v rámci regionální značky. V roce 2022 jsme na MAS Podbr-
něnsko přemýšleli, jak dál podpořit a propagovat jednotlivé 
producenty. Již tehdy jsme se účastnili Slavností města 
Pohořelice, nicméně pouze se stánkem na propagaci znač-
ky a výrobců. Často se ale stávalo, že jste si některé výrobky 
a produkty chtěli přímo zakoupit. Proto jsme již následující 
rok upořádali běžné trhy, kde mohli své produkty prodávat 
i propagovat samotní výrobci. A letos bto bude také tak!

Co to jsou to ty regionální produkty a proč propaguj MAS 
Podbrněnsko jen některé, vybrané výrobce?

Jsou to produkty a  výrobky, které pocházejí z  lokálních 
farem a výroben v okolí. Nákupem lokálního produktu pod-
porujete místní ekonomiku a tradiční řemesla, která nabízejí 
vysokou kvalitu a  čerstvost, což se u  masově vyráběných 
produktů hledá těžko. Mnoho lidí se ale ptá, proč jsou regio-
nální či lokální produkty dražší než ty běžně dostupné 
v supermarketech. Důvodů je hned několik:
• Lokální suroviny: Regionální produkty se vyrábí ze suro-

vin, které se pěstují nebo chovají v daném regionu. Tyto 
suroviny nemusí být transportovány na velké vzdálenos-
ti, čímž se snižují náklady na dopravu a emise CO2. Navíc 
se často jedná o  biologicky pěstované produkty, které 
jsou šetrnější k životnímu prostředí.

• Ruční práce: Za regionálními produkty stojí práce lidí, kteří 
do nich vkládají svůj čas, zkušenosti a lásku k řemeslu. Výro-
ba je často náročnější a časově zdlouhavější než u masově 
vyráběných produktů, které se vyrábějí na strojích.

• Méně kusů: Regionální produkty se obvykle vyrábějí 
v menším počtu kusů, čímž se zvyšují náklady na výrobu. 
Není možné dosáhnout takových úspor z  rozsahu jako 
u masově vyráběných produktů.
Nutné je také podotknout, že vyšší cena za  jednotlivé 

lokální i  regionální produkty je vyvážena vyšší kvalitou 
a čerstvostí. Suroviny se zpracovávají brzy po sklizni nebo 
porážce, čímž se zachovávají jejich nutriční hodnoty a chuť. 
Zároveň jejich koupí podporujete místní farmáře, řemesl-
níky a malé firmy. Tím se peníze udržují v daném regionu 
a pomáhají vytvářet nová pracovní místa. I když jsou regionál-
ní produkty dražší, stojí za to do nich investovat. Podporujete 
tím lokální ekonomiku, šetříte životní prostředí a  získáváte 
produkty vysoké kvality a chuti.

A  koho můžete svým nákupem lokální produktů letos 
v  sobotu 15.  6.  2024 podpořit? I  když je akce za  necelé 
4  měsíce a  práce na  trzích jsou již teď v  plném proudu, 
seznam producentů a stánkařů ještě není finálně uzavřen. 

Už teď máme přislíbenou účast certifikovaných výrobců 
z regionální značky Brněnsko originální produkt, jako jsou 
pražírna kávy Dalia Coffee ze Silůvek, medovina a med z Vče-
lařství Kříž z Nosislavi, výborné bylinné sirupy od paní Košťá-
lové z Katova, čokoládové pralinky od Lili pralinky z Pohořelic, 
víno z  Malého domácího vinařství Sklep Blučina z  Blučiny 
i šaty a oděvy od Hany Celnarové z Pohořelic a další.

Proto neváhejte a  zapište si do  kalendáře datum 
15. 6. 2024 a v přijďte společně s námi podpořit místní pro-
ducenty a ochutnat něco z jejich výrobků.

Váš tým MAS Podbrněnsko
(fotografie z trhů pořádaných v roce 2023)
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Kemp Merkur Pasohlávky bude pro veřejnost otevřen již 
28. března 2024 od 8:00 hodin.
Vchod i východ do kempu bude umožněn Hlavní recepcí u centrální budovy Kempu Merkur.
Výjezdová recepce u Aqualandu Moravia bude otevřena v průběhu měsíce května.
Zadní recepce u letního kina bude otevřena až v průběhu měsíce června.

Upozorňujeme občany Pasohlávek, že vstup do kempu mají zdarma na základě aktivní permanentní karty. Kartu lze 
vystavit občanům s trvalým pobytem v obci po předložení OP nebo platného dokladu totožnosti.

Občanům Pasohlávek, kteří mají vystavené permanentní karty pro vstup do kempu s fotografií z let 2017-2023, 
BUDOU KARTY AUTOMATICKY AKTIVOVÁNY.

Není nutné nikam chodit ani telefonovat.
Podmínky pro vystavení nové permanentní kartičky:
občané, kteří mají zájem o  vystavení permanentní kartičky nebo 

chtějí uhradit poplatek pro automobily na rok 2024, se musí dostavit 
do budovy recepce v průběhu března 2024 na základě předchozí tele-
fonické domluvy na telefonním čísle 774 997 015. Cena za kartu pro 
1 automobil je 500 Kč. Karty na automobily, které byly vystaveny v letech 
2017-2023, NEBUDOU automaticky aktivovány, ale je potřeba osobní 
návštěva a úhrada 500 Kč.

Akce, na které se tuto sezónu můžete těšit:
• Zahájení Turistické sezóny 3.–5. 5. 2024,
• FH -DCE SUPER RALLY -Harley 15.–19. 5. 2024,
• Euro Bike Fest 23.–26. 5. 2024,
• Festival Radosti a Života pod Pálavou 7.–9. 6. 2024,
• Lucky Cruisers Weekend 13.–16. 6. 2024,
• Léto plného zábavy během letních prázdnin.
V rámci volného vstupu do kempu mají občané Pasohlávek vlastnící 

permanentní kartu vstup zdarma na akci Zahájení sezóny a Léto plné 
zábavy. Na ostatní akce je povinnost hradit si vstupné na danou akci.

V loňském roce jsme začali budovat 11 nových modulárních domků, které nyní očekávají své první hosty. Jde bezpochyby 
o modernější a luxusnější ubytování, které poskytne rozšířenou nabídku našim klientům.

Mimo pevná lůžka v modulárních domcích se podařilo dokončit dvoje sociální zařízení, která byla v provozu již během loňské 
sezóny, a tudíž odpadlo pronajímání mobilních toalet mezi lagunami a na špici. Což je nejen ekonomičtější, ale také estetičtější.

Těšit se můžete také na  nové úschovné cykloboxy, které pomohou ochránit vaše kola a  koloběžky, třeba když si 
do kempu jen odskočíte na koupání.

Další inovací je modernizace ATC I. boxových stání, která potěší především karavanisty.
Jistě si všimnete, že v kempu proběhla demolice dvou komplexů bungalovů a probíhají přípravy na výstavbu bungalovů 

nových, které přivítají své klienty v roce 2026.
Těšíme se na Vaši návštěvu, brzy na viděnou😊!                                                                                                          Tým Kempu Merkur Pasohlávky.

Kemp Merkur Pasohlávky
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AKCE
A  N O V I N K Y 
Z MORAVSKÉ DOLINKY

SLEVA - 20%
AKCE od 1.3.-30. 6. 2024

www.nabytek-mikulik.cz

NÁBYTEK MIKULÍK 
Lipová 692, 691 25 Vranovice
tel.:  +420 777 071 792
email: prodejna.vranovice@nabytek-mikulik.cz

OTEVÍRACÍ DOBA
PO-PA 8:30 – 17:00 hod. 
SO 8:00 – 11:00 hod.

Noční stolek VARIO 
š45 v45 h40 cm  

Komoda VARIO 1 
š80 v86 h40 cm  

Komoda VARIO 3 
š120 v86 h40 cm  

Komoda VARIO 6 
š160 v86 h40 cm  

Komoda VARIO 5 
š120 v86 h40 cm  

Noční stolek VARIO 2 
š45 v56 h40 cm  

Komoda VARIO 4 
š80 v86 h40 cm  

5  750,-
7  190,-

5  900,-
7  370,-

3  980,-
4 980,-

6  170,-
7  710,-

2  110,-
2  640,-

1  810,-
2  260,-

4  790,-
5  990,-

-20%

-20%

-20%-20%-20%

   

Komoda TARA M  
š80 v88 h43 cm

Komoda TARA L  
š100 v88 h43 cm

Komoda TARA XL  
š80 v110 h43 cm

Komoda TARA XXL  
š100 v110 h43 cm

Univerzální 
stolek ARIEL 
š60 v40 h40 cm

Skladebný 
stolek PEXESO 
š40 v42 h40 cm

tl. 25 mm

tl. 25 mm

tl. 25 mm

Komoda AURA 1
š90 v86 h36 cm

Komoda AURA 3
š160 v86 h36 cm

Komoda AURA 2
š120 v86 h36 cm

š120 v2,5 h24 cm

š60 v2,5 h24 cm

Police na zeď AURA
včetně kování, DTD dle vzorníku

š90 v2,5 h24 cm

KOMODY TAKÉ V HLOUBCE 43 cm

tl. 25 mm tl. 25 mm

tl. 25 mm

Komoda MIA 2
š120 v86 h40 cm   

Komoda MIA 3
š160 v86 h40 cm   

Komoda MIA 1
š80 v86 h40 cm   

Zásuvkový kontejner 
do skříní MIA 
š50 v43 h47 cm   

-20% -20%

4 540,-
5  680,-

4 950,-
6 190,-

5  150,-
6  440,-

5 460,-
6  830,-

-20%

-20%

1  610,-
2  010,-

1  100,-
1  380,-

-20% -20%
-20%

4 850,-
6 060,-

5  860,-
7  330,- 7  060,-

8  830,-

-20% 960,-
1  200,-

-20%

-20%

670,-
840,-
540,-
680,-

-20%
tl. 25 mm -20%

tl. 25 mm

-20%
tl. 25 mm

5  150,-
6  440,- 6  170,-

7  710,-
7  380,-
9  230,-

-20%

1  610,-
2  010,-

Noční stolek MIA 
š50 v45 h40 cm  

1  920,-
2  400,-

Noční stolek AURA 
š45 v45 h40 cm  

1  700,-
2  130,-

-20%

-20%
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Pasohlávský obecní zpravodaj – vydává Obec Pasohlávky. Periodický tisk územního samosprávního celku. Registrace u Ministerstva kultury ČR pod r. č. MK ČR E 11763. 
Adresa administrace: Obecní úřad, Pasohlávky 1, PSČ 691 22, tel. 519 427 710. Tisk a sazba Protis, spol. s.r.o., Podolí 115; e-mail: info@protis.cz; www.protis.cz.  

Cena – zdarma. Redakční rada si vyhrazuje právo příspěvky gramaticky a přiměřeně stylisticky  upravit a v případě potřeby zkrátit.

Jubilanti leden
Anežka Urbánková 88 let
Eva Vršková 76 let
Jiřina Aláčová 74 let
Vladimír Ingr 73 let
Marie Hulejová 72 let
Jan Huszár 66 let
Bronislav Kratochvíla 60 let
 Jubilanti únor
Zdeňka Sedláková 76 let
Alena Grimmová 74 let
Eva Ingrová 67 let
Jiří Culek 66 let
Ivana Snopková 55 let
Jubilanti březen
Brigita Ferbyová 85 let
Ladislav Mikulášek 74 let
Ludmila Zelenáková 65 let
Růžena Jelénková 65 let

Uvedeni byli pouze občané, kteří 
svým podpisem vyslovili souhlas se 
zveřejněním. Kdo z jubilantů násle-
dujících měsíců má zájem o zveřej-
nění ve společenské kronice zpra-
vodaje, může se podepsat na OÚ. 
Děkujeme za pochopení.

Narození
Dne 9. ledna 2024 se Janu Palečkovi 
a Lence Kloparové narodila dcera 
Natálie. 
Dne 22. ledna 2024 se manželům 
Janu a Monice Dvořákovým narodila 
dcera Kateřina.
Rodičům i prarodičům blahopřejeme.

Úmrtí
Dne 13. února 2024 zemřela paní 
Helena Karvaiová, která byla ve 
svých nedožitých devadesáti letech 
nejstarší občankou obce.
Pozůstalým vyslovujeme  
upřímnou soustrast. 

 Společenská kronika

PozvánkyPozvánky 

Všechny srdečně zveme na 

Zahájení sezóny na cyklostezce Brno – Vídeň, 
které se bude konat  

v sobotu 20. dubna 2024  

v Kempu Merkur Pasohlávky 

Těší se pořadatelé. 

 

Obec Pasohlávky pořádá v úterý 7. května 2024 

Zájezd na květinovou výstavu FLORIA 
Kroměříž – JARO 2024 

Zájemci se mohou hlásit na OÚ Pasohlávky, a to osobně, 
telefonicky na 519 427 710 nebo e-mailem: 

obec@pasohlavky.cz 

 

Obec Pasohlávky připravuje 

Dětský den, 
Který se uskuteční v sobotu 1. června 2024  

od 10.00 hod  

v areálu fotbalového hřiště a Yachtclubu Pasohlávky 

Pro děti i dospělé bude připravena spousta disciplín, 
atrakcí a další zábavy. 

Těší se pořadatelé. 

 

 

Tříkrálová sbírka 2024

  STATISTIKA OBCE:
 Uvedené údaje jsou k datu 1. ledna 2024.
 Kategorie Počet
 Dospělí 594
 Dospělí – muži 296
 Dospělí – ženy 298
 Děti (15 – 18 let) 22
 Děti (15 – 18 let) – chlapci 13
 Děti (15 – 18 let) – dívky 9
 Děti (do 15 let) 123
 Děti (do 15 let) – chlapci 64
 Děti (do 15 let) – dívky 57
 Děti (6 – 7 let) 21
 Děti (do 3 let) 34
 Cizinci 24
 Celkem obyvatel 763
 Průměrný věk obyvatel 42,01 let


